
 

Jaarverslag NVWK 2024 
Door Frans van der Storm, secretaris 
 
Inleiding 
Was 2023 nog een jaar zonder grote bijzonderheden, 2024 was even wat anders. Een 
jaar met mooie successen, maar ook met teleurstelling, een jaar met vaste gewoontes, 
maar ook met een verrassing. Een jaar met een aardig programma aan excursies en 
lezingen, en met een veelbelovende afloop. Lees je even mee? 
 
Activiteiten voor en door leden 
Gedurende het jaar zijn twaalf excursies georganiseerd. Als gewoonlijk startten we het 
jaar met de nieuwjaarswandeling rond de surfplas bij Reeuwijk. Naast de NVWK’ers liep 
ook weer een vrolijke en geïnteresseerde afvaardiging van de Jeugdnatuurwacht uit 
Krimpen aan den IJssel mee. Later in de maand januari werd de Zuid-Hollandse en 
Zeeuwse delta aangedaan. In maart beleefden we de reprise van de excursie naar de 
Nieuwe Driemanspolder. Fantastisch is het om zo’n excursie te beleven met een paar 
fanatieke vogelaars die helemaal uit hun plaat kunnen gaan van een bronskopeend. 
In het kader van de vogelcursus, nog gegeven door Jaap Graveland, werd een mooie 
wandeling gemaakt door de Berkenwoudse driehoek en polder De Nesse. April stond in 
het teken van de Hooge Boezem achter Haastrecht en van de Big Birding Day. 
In juni overvielen we de Kampina met de vlinderexcursie; bedroevend om te moeten 
ervaren dat onze excursiegroep bijna omvangrijker was dan de populatie vlinders. Dat 
was in juli wel anders met het nachtvlinderen op onze vertrouwde locatie langs de 
Lekdijk. De fietsexcursie van de uilenwerkgroep was als gebruikelijk weer volgeboekt. 
Na een erg rustige zomer was het medio oktober aan een klein groepje leden 
voorbehouden om Nebularia’s vogelringstation in Westenschouwen te bezoeken; een 
klein groepje, omdat de locatie geen grote groepen verdraagt. Als je vogels eens een keer 
écht goed en van heel nabij wilt zien, dan is deelname aan deze excursie een must! En 
als toetje rijd je op de terugweg langs de Brouwersdam en kan je nog een enkele 
zeehond en wat paarse en drieteenstrandlopers spotten. November tenslotte was goed 
voor een reprise van de excursie naar de Delta. 
Al met al een mooi excursiejaar, dat eigenlijk alleen nog te wensen overlaat dat we in 
2025 in elke maand minstens één excursie hebben. 
 
Naast de excursies waren vijf lezingen georganiseerd. Lezingen over Parc Regional de La 
Brenne, het meetnet dagvlinders, marterachtigen, en zwarte stern en speciaal voor de 
jeugd een lezing over natuur in de Krimpenerwaard zorgden voor goed gevulde zalen en 
kennisverdieping. 
 



 

Minder zichtbaar dan excursies en lezingen is de invloed die we vanuit de NVWK 
proberen uit te oefenen op het beleid van onze gebiedspartners. Het gaat bijvoorbeeld  
om de drieste bouwplannen van de gemeente Krimpenerwaard met negatieve effecten 
op de ruimte die nog beschikbaar is voor weidevogels, het gaat om de voorgenomen 
bebouwing van het ICK-bosje (mede afgewend dankzij samen optrekken met Mooi 
Crempene), het gaat om het voortdurende gedoe rond afplaggen binnen NNN-gebied 
voor natuurinrichting. 
 
Een belangrijke activiteit was eind mei de combinatie van stekjesmarkt en ledendag bij 
de Hendrikshoeve. Ongeveer 200 mensen kwamen erop af en maakten nader kennis 
met de werkgroepen en vulden hun voorraad plantgoed aan. Deze dag stond ook in het 
teken van het verwelkomen van ons duizendste lid. Mede dankzij de geslaagde 
marketingstunt van Arie van de Graaf die met zijn kraam vol met allerlei nestkasten als 
weggevertje bij een nieuw lidmaatschap, gingen we ruimschoots voorbij de mijlpaal van 
1.000. 
 
Andere ontmoetingsmomenten voor leden waren er bij de start (en slot) van het 
weidevogelseizoen, het trekken van de reuzenspringbalsemien in het Loetbos, 
Birdwatch begin oktober, cursus bosmaaien. Last but not least was er begin september 
de vrijwilligersbijeenkomst, waarbij Jaap Graveland feitelijk al afscheid nam van de 
leden en door de Waardvogel-redactie namens de vrijwilligers werd gedecoreerd wegens 
zijn verdiensten voor de NVWK. 
 
Ontwikkeling vereniging 
Bij de Algemene vergadering in 2024 sprak het bestuur de ambitie uit in dat jaar de 
mijlpaal van 1.000 leden te willen bereiken. Eind mei werd die mijlpaal inderdaad 
bereikt, en waar staan we nu? 
Op 1 januari telde de NVWK 954 leden. Gedurende het jaar werd het lidmaatschap van 
34 leden beëindigd door opzegging, verhuizing, doorhaling of overlijden. 
Gedurende het jaar werden 138 nieuwe leden ingeschreven; de stand op 31 december 
was dus 1.058 leden. 
De verdeling van dat bestand is 608 basislidmaatschap, 434 ‘gezins’-lidmaatschappen,  
9 jeugdlidmaatschappen en 7 cadeaulidmaatschappen. 
 
De ontwikkeling van de vereniging is natuurlijk niet alleen uit cijfers af te leiden. 
De functies van coördinatoren van de werkgroepen zijn vrijwel allemaal ingevuld. Eind 
van het jaar namen Mariella van Gemeren en Jacqueline Veltman het initiatief om de 
plantengroep nieuw leven in te blazen. De waterwerkgroep is echter nog vacant. 
De samenwerking en onderlinge coördinatie tussen de Knotgroep Krimpen en 
Landschapsgroep Oost is versterkt en werpt vruchten af. De weidevogelwerkgroep en 



 

bestuur NVWK ervaren de effecten van de bestuurlijke samensmelting tussen ACK en 
Weidehof en de daarop volgende sterkere bezetting van hun werkorganisatie. 
De coördinatie van de winterwatervogels en van de slaapplaatsentellingen heeft 
versterking gekregen en daarmee wordt ook de continuïteit van die groepen weer sterker. 
De redactie van de Waardvogel is met de invulling daarvan door Joke Colijn en Maria 
Kuijf een vaste waarde; sterker, nog steeds zeggen oudgedienden soms hun 
abonnement op de Waardvogel op, in plaats van hun lidmaatschap van de NVWK. 
 
In november vond weer het jaarlijkse overleg tussen bestuur en coördinatoren plaats. 
Hierin worden zowel heel praktische als ook meer beleidsmatige onderwerpen 
besproken. Zo is er afgelopen jaar onder meer gesproken over het onderwerp Veilig 
werken. Voortaan zal dit overleg twee keer per jaar worden gehouden.  
De Uilenwerkgroep was begonnen met het opzetten van een handboek, de werkgroepen 
voor knotten, snoeien en landschapsbeheer hadden ook behoefte aan vastleggen van 
instructies en maatregelen, en aldus komt er een heus handboek Veilig werken voor de 
NVWK. 
 
Teleurstellend was het resultaat van de inschrijving op de Hendrikshoeve. Het bestuur 
en enkele vrijwilligers hebben veel tijd gestopt in het ontwikkelen van plannen voor die 
locatie en de bijbehorende planmatige en financiële onderbouwing. Het heeft echter 
niet tot een gunning aan ons mogen leiden. Wij zeggen dan: “het is zoals het is”. 
 
Het aanstaande afscheid van de voorzitter én de secretaris leidde ertoe om nog meer 
dan voorgaande jaren energie te stoppen in het vinden van nieuwe bestuursleden. Die 
energie betaalt zich uit met de voordracht van twee nieuwe bestuursleden. Dat neemt 
niet weg dat we de voordracht eigenlijk te mager vinden. Niet vanwege de kwaliteit en 
het enthousiasme van de voorgedragen personen, maar kwantitatief. Het bestuur wil in 
2025 gericht aandacht besteden aan het slimmer en effectiever organiseren van zijn 
werk. 
 
Het afscheid van Jaap heeft ook effect op de inbreng namens de positie Natuur in het 
NatuurBeheerCollectief. We zijn blij dat we Mart-Jan de Jong (bekend van biologische 
boerderij De bonte weide) mochten voordragen als bestuurslid van het NBC. 
 
Tot slot 
Met het afsluiten van dit jaarverslag is het afscheid van deze secretaris uit zijn functie erg 
dichtbij. Ik wil mijn medebestuursleden, de leden van de NVWK en de ontvangers/lezers 
van mijn teksten bedanken voor hun vertrouwen en geduld. Ik wens mijn opvolger 
(haar/hem) veel plezier en succes in de vervulling van deze prachtige, dienende en soms 
ook bepalende functie. 


